
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 
četvrtak, 23. januar 2020.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RTS- Lončar: Srbija ima reagense kojima se utvrđuje novi 
virus  

RTS- Procedure u slučaju da se u Srbiji posumnja na 
koronavirus 

RTV- Lončar: Napad na medicinsko osoblje u Kraljevu 
skandalozan 

RTV- Na lečenje u inostranstvo lane upućeno oko 800 
dece 

RTV- "Hemofarm" donirao 20 novih kreveta Urgentnom 
centru Srbije 

DNEVNIK- Opšta bolnica u Vršcu bogatija za inkubator za 
bebe 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Lončar: Srbija ima reagense kojima se utvrđuje novi virus 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je da u Srbiji trenutno nema mesta za paniku zbog koronavirusa, 
koji se pojavio u Kini i proširio na neke zemlje, a da je Ministarstvo preduzelo sve mere kako bi sprečila 
pojavu tog virusa u našoj zemlji, te da se situacija prati i pratiće se iz dana u dan. Na beogradskom 
aerodromu postavljena je najmodernija termovizijska kamera.  

Zlatibor Lončar je istakao da je na aerodromu postavljena najmodernija termovizijska kamera, koje 
svima koji uđu na beogradski aerodrom detektuje telesnu temperaturu. A ako se utvrdi da neko ima 
povišenu temperaturu, smešta se u karantin i potom prebacuje na Infektivnu kliniku, gde se dalje prati 
njegovo stanje. 

Takođe, istakao je da je Srbija jedna od retkih zemalja koja već ima reagense za identifikovanje 
koronavirusa, upavo na Infektivnoj klinici. 

"Radimo sve što preporučuje SZO, čak i više od toga", rekao je Lončar novinarima na beogradskom 
aerodromu. 

Dodao je da je i predstavnik Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji rekao da je naša zemlja apsolutno u 
rangu svih razvijenih evropskih zemalja. 



 
 

Lončar je naveo da je najvažnije da se utvrdi na koji se način virus prenosi, jer je utvrđeno da se prenosi i 
sa čoveka na čoveka, a ne samo sa životinja na ljude, kako se prvobitno mislilo. 

Podsetio je da danas posle posdne hitno zaseda SZO, nakon čega će uslediti preporuke za dalje 
postupanje radi sprečavanja širenja virusa. 

Srbija je pooštrila kontrolu na graničnim prelazima zbog koronavirusa, od koga su u Kini obolele 444 
osobe a umrlo sedamnaestoro. 

Predstavnik Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuš kaže da nema razloga za paniku, i 
da je Srbija spremna.  

 

 

Procedure u slučaju da se u Srbiji posumnja na koronavirus 

Srbija je pooštrila kontrolu na graničnim prelazima zbog koronavirusa od koga je u Kini umrlo 17 ljudi, a 
obolelo više od 500. Osim na beogradskom aerodromu, gde je postavljena kamera koja meri telesnu 
temperaturu putnika koji ulaze u našu zemlju, termovizijske kamere biće postavljene i na niškom 
aerodromu i na graničnim prelazima. 

Šef granične sanitarne inspekcije Ministarstva zdravlja za Beograd Zoran Nikolić kaže da od danas u 
skladu sa aktuelnom epidemiološkom situacijom Ministarstvo zdravlja je pojačalo kontrolu na svim 
graničnim prelazima, posebno na najrizičnijim – aerodromima u Beogradu i Nišu. 

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/3821330/szo-nema-razloga-za-paniku-zbog-koronavirusa-srbija-je-spremna.html


 
 

SZO sutra o vanrednom stanju 

Svetska zdravstvena organizacija saopštila je da će sutra odlučiti da li da proglasi globalno vanredno 
stanje zbog izbijanja epidemije novog koronavirusa koji se širi iz Kine. 

Ukoliko se to dogodi, to će biti šesti put da se proglašava vanredna situacija na međunarodnom nivou 
tokom poslednje decenije, javio je Rojters. 

"Donošenje ovakve odluke shvatam izuzetno ozbiljno", rekao je direktor SZO Tedros Adhanom 
Gebrejesus, dodajući da je spreman da je donese samo uz odgovarajuću količinu razmatranja i 
informacija. 

"U toku popodneva nismo imali nikakvog putnika koji dolazi iz tog područja niti je imao neke zdravstvene 
probleme", ističe Nikolić. 

Objasnio je da termovizijske kamere mogu da identifikuju putnika sa povišenom temperaturom, nakon 
čega po proceduri inspektor prilazi putniku, obavlja kratak razgovor sa njim i u zavisnosti od destinacije 
sa koje putnik dolazi primenjuju se određene mere i procedure. 

"Na aerodromu postoji i prostorija za izolaciju putnika i takav putnik koji bi došao iz tog područja gde 
postoji epidemija zarazne bolesti sa simptomima te bolesti bio bi izdvojen u tu prostoriju do dolaska 
hitne pomoći koja bi tog putnika transportovala do Infektivne klinike", dodao je Nikolić i naveo da je 
dežurstvo 24 sata dnevno. 

Srbija uvodi i druge mere, prva smo zemlja u regionu koja ima testove za rano otkrivanje koronavirusa 
na Infektivnoj klinici. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je da u Srbiji trenutno nema mesta za paniku zbog koronavirusa, 
a da je Ministarstvo preduzelo sve mere kako bi sprečilo pojavu tog virusa u našoj zemlji, te da se 
situacija prati i pratiće se iz dana u dan. 

Raste broj obolelih i umrlih od koronavirusa u Kini. Kineske vlasti navode da je potvrđeno prenošenje 
virusa sa pacijenta na medicinsko osoblje, odnosno sa čoveka na čoveka. 

 

 

 

 

 

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/3822299/loncar-srbija-ima-reagense-koji-utvrdjuju-novi-virus-.html
http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/2/svet/3822534/raste-broj-obolelih-i-umrlih-od-koronovirusa-u-kini.html


 
 

 

 

Lončar: Napad na medicinsko osoblje u Kraljevu skandalozan 

KRALJEVO - Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da je napad na medicinsko osoblje u 
kraljevačkom domu zdravlja skandalozan i očekuje da nadležni organi kazne počinioca najstrožom 
kaznom, kako se to više ne bi ponovilo. 

"Normalan čovek to ne može da uradi, da dođete kod lekara u zdravstvenu ustanovu, tražite pomoć, a 
onda vi pretučete tu osobu. To je skandalozno", rekao je Lončar odgovarajući na pitanja novinara na 
beogradskom aerodromu, gde je danas predstavljena kamera za merenje telesne temperature putnika, a 
u cilju sprečavanja širenja novog koronavirusa. 

Lončar je apelovao na nadležne organe, policiju i sud, da najstrože kazne počinioca, kao upozorenje 
ostalima da to više nikad ne učine. 

"Ovo nije Divlji zapad, ovo je država u kojoj mora da se zna red i prema tome, zdravstveni radnici koji 
pružaju pomoć, ne moraju da budu maltretirani i ne može niko da ih tuče. To nećemo dozvoliti i 
očekujemo najstrože kazne", naglasio je Lončar. 

Ranije danas MUP je saopštio da su pripadnici Policijske uprave u Kraljevu sinoć izašli na mesto događaja 
odmah po prijavi da jedan muškarac u Hitnoj službi Doma zdravlja fizički nasrće na osoblje. 

Policija je nakon obavljenih razgovora sa akterima događaja i svedocima utvrdila da je 37.godišnji 
pripadnik Žandarmerije u Kraljevu, koji je bio van dužnosti, vređao i udarao dvojicu medicinskih 
tehničara. 



 
 

O događaju je obavešteno Osnovno javno tužilaštvo koje se izjasnilo da nema elemenata krivičnog dela. 

Policija je pripadniku Žandarmerije odredila zadržavanje do 24 sata zbog vređanje, vršenje nasilja ili 
pretnje na osnovu Zakona o prekršajima. 

Takođe, u Žandarmeriji je u toku pokretanje disciplinskog postupka protiv njenog pripadnika i on će do 
okončanja postupka biti udaljen iz službe. 

 

 

Na lečenje u inostranstvo lane upućeno oko 800 dece 

BEOGRAD - Zahvaljujući pre svega sredstvima koja su izdvojena iz budžeta Srbije na lečenje u 
inostranstvo tokom prošle godine upućeno je 649 dece iz Srbije, za još pedesetoro njih sredstvima je 
obezbedio Budžetski fond Ministarstva zdravlja, a 143 bolesna mališana potražila su pomoć u 
inostranstvu zahvaljujući sredstvima koje su prikupile humanitarne organizacije, putem donacija i sms 
poruka. 

Najčešća oboljenja zbog kojih je odobravano lečenje u inostranim centrima su, kako je rečeno Tanjugu, 
neurološke bolesti, cerebralna paraliza, teška oboljenja krvnih sudova mozga, bolesti lokomotornog 
sistema, hemato-onkološka oboljenja, stečena oboljenja očiju kod prevremeno rođene dece... 



 
 

"Republički fond zdravstvenog osiguranja je u toku 2019. godine odobrio 649 zahteva radi lečenja dece u 
inostranstvu i u navedenom periodu u te svrhe isplatio iznos od oko 419 miliona dinara", navedeno je iz 
Fonda Tanjugu. 

Predsednik lekarske komisije Budžetskog fonda , koji je osnovan 2014. godine za lečenje bolesti koje se 
ne mogu uspešno lečiti u Srbiji, Vladislav Vukomanović naveo je da je lane, ovaj fond poslao oko 50 dece 
na lečenje i da je za to izdvojeno oko 330 miliona dinara. 

On kaže da postepeno raste broj bolesnika čiji su slučajevi upućuju budžetskom fondu i za to je, kaže, 
zaslužna bolja informisanost, pre svega lekara, zdravstvenih ustanova, a i roditelja. 

"Javnost sada zna da može da se osloni na našu instituciju i komisiju RFZO", rekao je Tanjugu 
Vukomanović. 

On je poručio da roditelji bolesne dece treba da imaju poverenje u zdravstveni sistem Srbije, lekare i 
zdravstvene ustanove. 

Objašnjava da je administracija veoma jednostavna i da je dovoljno mišljenje stručnjaka da je li je 
potrebno uputiti nekoga na lečenje u inostranstvo. Zahtev se prvo upućuje u RFZO, ako tamo dobije 
negativno mišljenje onda sledi Budžetski fond. 

"Ukoliko je potrebno, lekarski konzilijum referentne zdravstvene ustanove doneće odluku da je 
neophodno dete uputiti na lečenje u inostranstvo. Taj tročlani konzilijum upućuje svoj dopis budžetskom 
fondu zajedno sa molbom roditelja", objašnjava Vukomanović 

On dodaje da se dešavalo se da se deca šalju na lečenje u inostranstvo za nešto što može ovde da se leči 
i da je zbog toga neophodno stručno mišljenje da li je potrebno lečenje u inostranstvu. 

Odlazak dece na lečenje u inostranstvo, pomažu i fondacije koje sredstva obezbeđuju putem donacija i 
SMS poruka, a menadžer fondacije "Podrži život" Katarina Danojlović kaže da su oni tako prošle godine 
finansirali lečenje pedeset dvoje mališana. 

"Za razliku od prethodnih godina, možemo se pohvaliti činjenicom da je broj dece koju smo poslali na 
lečenje udvostručen. Izdvojeno je 20.196 miliona dinara, 423.515 evra i 71.197 dolara, od toga je deo 
sredstava obezbeđen od sredstava koja su građani uplatili putem 4,5 miliona SMS poruka na 
humanitarni broj 5757", istakla je Danojlović. 

Humanitarna fondacija "Budi human - Aleksandar Šapić" je pokrila prošle godine troškova lečenja za 91 
obolelo dete. 

"U 2019. godini poslato je ukupno 1,1 miliona SMS poruka na podbrojeve Fondacije 3030 otvorene za 
decu. Uplaćeno je oko 400 miliona dinara donacija na račune fondacije", naveli su iz ove fondacije. 

Fondacije nisu prihodovale samo od SMS poruka, već je većinski broj donacija od fizičkih i pravnih lica 
pristigao uplatama na njihove dinarske i devizne račune. 

 



 
 

 

 

"Hemofarm" donirao 20 novih kreveta Urgentnom centru Srbije 

BEOGRAD - Kompanija "Hemofarm" donirala je danas dodatnih 20 medicinskih kreveta sa pratećom 
opremom i antidekubitalnim dušecima Urgentnom centru Kliničkog centra Srbije, u vrednosti od 5,6 
miliona dinara. 

Kako je rečeno tom prilikom, ovo je jedna od brojnih donacija "Hemofarma" zdravstvenim ustanovama u 
Srbiji, a samo tokom prošle godine, ta kompanija pomogla je i podržala njihov rad kroz pomoć u opremi i 
lekovima u vrednosti 20 miliona dinara. 

Prilikom primopredaje donacije, direktor Urgentnog centra Marko Ercegovac zahvalio je predstavnicima 
kompanije "Hemofarm" ističući da je ovo treća godina zaredom da Urgentni centar dobija ovakvu 
donaciju od njih, koja je posebno važna za najteže pacijente u jedinicima intezivnih nega. 

"Najkritičniji i najteži pacijenti iz cele Srbije se zbrinjavaju i dalje leče u Urgentnom centru, pa je zbog 
toga važno da imaju dobre uslove lečenja. Nadam se da će uspešna saradnja i partnerski odnos koji 
imamo sa Hemofarmom postati tradicija", rekao je Ercegovac. 

On je rekao da je komanija "Hemofarm" pravi partner i društveno odgovorna kompanija koja razume 
potrebe pacijenata iz zdravstvenih ustanova i naveo je da se nada će njihov primer slediti i druge 
kompanije u Srbiji. 



 
 

Ercegovac je dodao da će donacija od 20 kreveta značajno doprineti poboljšanju nivoa nege pacijenata, 
olakšati rad lekarima i ostalom osoblju, a doprineti i bržem oporavku pacijenata. 

Ercegovac je rekao da se u Urgentnom centru Srbije dnevno pregleda 600 do 800 pacijenata, a preko 60-
oro njih se zbrine. 

Prema rečima generalnog direktora "Hemofarma" dr Ronalda Zeligera, ovo je samo jedan od načina 
kako ta kompanija pomaže lečenje pacijenata u Srbiji. 

On je istakao da redovno pomažu klinike i domove zdravlja u Srbiji i dodao da gotovo da nema bolnice u 
Srbiji kojoj u nekom trenutku nisu pomogli. 

Samo tokom prošle godine "Hemofarm" je pomogao i podržao njihov rad kroz pomoć u opremi i 
lekovima u vrednosti 20 miliona dinara. 

"To je naša pomoć zdravstvenim ustanovama, koja direktno doprinosi boljem lečenju pacijenata", rekao 
je Zeliger. 

On je rekao da se ovakvim donacijama, kao današnjom UC, nastavlja pomoć za najhumaniju profesiju i 
podsetio da lekari i medicinsko osoblje u Urgentnom centru imaju veliku odgovornost, te da su u 
"Hemofarmu" srećni kada im njihova pomoć olakšava trud i rad. 

Zeliger je pozvao i ostale kompanije koje rade u Srbiji da takođe pomognu zdravstvenim ustanovama. 

Takođe je dodao da osoblje u Urgentnom centru može da računa da će predstavnici te kompanije doći i 
sledeće godine i uručiti donaciju Urgentnom centru. 

U znak zahvalnosti za višegodišnju podršku, direktor UC je uručio generalnom direktoru Hemofarma 
izlivenu statuu Bogorodice koja je delo mlade vajarke Katarine Tripković. 



 
 

 

Opšta bolnica u Vršcu bogatija za inkubator za bebe 

VRŠAC: Predstavnici Komercijalne banke i Fonda B92 su, u okviru akcije za opremanje bolnica i 
porodilišta u Srbiji "Zajedno za bebe“, donirali inkubator Službi pedijatrije sa neonatologijom Opšte 
bolnice u Vršcu. 

Vrednost donacije je oko 835 hiljada dinara i ovo je 18. donacija od početka akcije, saopšteno je iz 
Komercijalne banke. 

"Svesni smo da je ulaganje u projekte društvene odgovornosti, kao što je ovo Opštoj bolnici u Vršcu, za 
menadžment i zaposlene u Komercijalnoj banci pođednako važno, kao i odlični rezultati u delu pružanja 
finansijskih usluga", rekao je Vladimir Medan, predsednik Izvršnog odbora Komercijalne banke. 

Kroz socijalno odgovorne projekte, kako je istakao, Komercijalna banka na najbolji način iskazuje svoj 
stav i shvatanje da samo udruženi u zajedničkom delovanju možemo da oblikujemo bolje okruženje za 
sve. 

Akcija "Zajedno za bebe“ pokrenuta je u junu 2014. godine, kao posebna akcija u okviru kampanje "Bitka 
za porodilišta“ Fonda B92. 



 
 

"Ovde, u porodilištu u Vršcu, 2012. godine uspešno smo otpočeli našu akciju ''Bitka za porodilišta'' i u 
rekordnom roku uspeli da prikupimo sredstva za nabavku čak tri inkubatora i druge neophodne 
medicinske opreme", rekla je predstavnica Fonda B92 Jovana Stranjančević. 

Dodala je da im je neizmerno drago što su danas ponovo tu i što su zahvaljujući Komercijalnoj banci 
uspeli da nabave još jedan inkubator. 

"Koristim priliku da pozovem i druge donatore da slede primer Komercijalne banke i da u skladu sa 
svojim mogućnostima pomognu opremanje naših bolnica širom Srbije kako bi bebama olakšali dolazak 
na ovaj svet“, poručila je Stranjančević. 

Do sada je u ovoj akciji nabavljena medicinska oprema za porodilišta i domove zdravlja u Beogradu (GAK 
Višegradska i GAK Narodni front), Čačku, Šapcu, Knjaževcu, Požarevcu, Kruševcu, Gračanici, Aleksincu, 
Valjevu, Negotinu, Kladovu, Jagodini, Priboju, Vrnjačkoj Banji, Ćupriji i Pančevu. 

Osim medicinske opreme, nabavljena je i IT oprema za 13 porodilišta i devet matičnih službi u 19 
gradova u Srbiji, za pokretanje projekta upisa novorođenčadi u matične knjige odmah u porodilištu. 

Donaciju je primio direktor Opšte bolnice u Vršcu dr Ivan Ivanović. 

"Ono što je neophodno u lečenju svih prevremeno rođenih beba, beba sa malom telesnom težinom na 
porođaju ili nekom urođenom anomalijom, jeste najsavremenija medicinska oprema, koja svakako 
podrazumeva inkubator. Zahvaljujući Komercijalnoj banci i Fondu B92, Opšta bolnica Vršac je dobila 
jedan inkubator koji je neophodan u zbrinjavanju prevremeno rođenih beba, naših heroja“, rekao je dr 
Ivanović. 

Načelnik Službe pedijatrije sa neonatologijom dr Dragan Nackov je istakao da su na Odeljenju pedijatrije 
do sada imali izolete stare preko 40 godina i jednu izoletu staru više od 10 godina. 

"Donacijom najmodernije izolete dobijamo mogućnost da na najkvalitetniji i najefikasniji način lečimo 
najmlađe pacijente, posebno novorođenčad sa žuticom i pratimo njihov rast i razvoj“, rekao je on. 

Akcija "Zajedno za bebe“ se nastavlja i u narednom periodu Komercijalna banka će donirati još jedan 
inkubator, Opštoj bolnici Zdravstvenog centra Vranje, navodi se u saopštenju. 
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